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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért nézik tétlenül, hogy itt működő idegen akkugyártó- és 
újrahasznosító cégek semmibe veszik a jogszabályokat?" 

Tisztelt Országgyűlés!

 

Bátonyterenyén nemrég tűz  ütött  ki  az  akkumulátor  újrahasznosító  üzemben.  Arról  a  cégről  és
üzemről van szó, amely esetében többször is jogsértés állapítottak meg a hatóságok. és amelyek már
többször próbáltak a jogkövető, szabályos magatartásra utasítani,

• ahol a hatósági eljárások ellenére ezen a telephelyen a múlt évben robbanás volt.
• Arról a cégről beszélünk, amelynek annak a cégnek a másik telephelyen idén márciusban 

egy tragikus baleset történt.
Ki kell mondani, hogy

• hogy az ilyen üzemek közelében élők érdekeinek védelme,
• az ilyen cégeknél dolgozó munkavállalók védelme,
• a környezet védelmének az ügye / a természeti kincseink megóvásának az ügye

talán soha nem volt még olyan veszélyben, mint most.

Tisztelt  Országgyűlés,  itt  az  ideje,  hogy  világosan  beszéljünk  arról,  hogy  mi  történik  ma  az
országban az ilyen üzemek kapcsán, és arról, hogy mi lesz a következménye, ha nem avatkozunk
be. A természeti kincseink védelme, a gyermekeink jövőjének a biztosítása nem lehet vita tárgya.

Önök folyamatosan arról beszélnek, hogy szigorú környezetvédelmi szabályoknak kell megfelelni.
Nos, amit önök állítanak, az ilyen messze talán még soha nem állt a valóságtól, mint most.

A  már  említett  dél-koreai  cég  akku-újrahasznosítással  foglalkozik,  két  telephelyen.  Több
alkalommal is súlyos szabálysértéseket állapított meg a hatóság, ugyanakkor nevetségesen alacsony
bírságokat szabtak ki, amivel nem tudták a jogszabályok betartására kötelezni a céget.



• múlt év nyarán robbanás történt Bátonyterenyén,
• annak ellenére, hogy büntetőeljárás indult az ügyben újabb robbanás történt idén 

márciusban, Szigetszentmiklóson, amelynek halálos áldozata is volt. Mindezek ellenére ez 
a cég tovább működhet tovább.

• Annak ellenére, hogy a hozzám eljutott információk szerint idén március végén ismét 
vizsgálat volt, ami nagyon súlyos megállapításokat tett, és többszörös jogsértés állapított 
meg az üzem működésével kapcsolatban, pénteken ismét baleset és tűzeset volt, ami 
bejárta a sajtót.

Azt állapították meg a legutóbbi vizsgálatok során, hogy

• Korábbi állapotokhoz képest is rendezetlenebb állapotok,
• Az ellenőrzést végző munkatársak bőr és nyálkahártya irritációt tapasztaltak saját magukon
• Jogsértő állapotok vannak a telephelyen / Jogellenes hulladékgazdálkodási tevékenység 

folyik
• A hulladékgazdálkodási engedély előírásait a harmadik alkalommal is megszegték

 

Tisztelt  képviselőtársaim, ennek a cégnek papírja van arról, hogy sorozatosan semmibe vette és
most is semmibe veszi a jogszabályokat, mégis működhet, mégis bővítheti a tevékenységét.

Feljelentést tettünk az aktuális jogsértések, és azok következménye miatt is.

 

Tisztelt képviselőtársaim javaslatot tettünk arra, hogy

• legyen kötelező vizsgálat, levegőszennyezések / vízminőség / zajszint terén,
• ne lehessen titkosítani az eredményeket,
• olyan mértékű bírságokat szabjanak ki, aminek van hatása,
• arra, hogy ha egy cég semmibe veszi a jogszabályokat, fizesse vissza a több millárdos 

állami támogatást, amit az adófizetők pénzéből adtak,
• ha nem fogadja el a magyarországi szabályokat, ha folyamatosan semmibe veszi azokat, 

akkor zárják be az üzemet
 

Ön nemet mondtak ezekre a javaslatokra.

 

A következő kérdésekre kérem, hogy válaszoljak:

• miért nézik tétlenül, hogy itt működő idegen cégek semmibe veszik a jogszabályokat?
• miért teszik lehetetlenné a szigorúbb környezetvédelmi szabályok bevezetését?
• hogy teheti meg azt egy polgármester és a kormány, hogy egy város akarata ellenére valósít

meg egye beruházást?
 

Köszönöm a választ!

Dr. Keresztes László Lóránt
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